

2021 美好食光手機攝影比賽
2021 Food Photography Contest
活動簡章

Event Introduction

壹、活動緣起：

A. Event inspiration:

又一波新冠肺炎疫情到來，國際交流不易，因此以現代人容易使用之方式，用手機拍攝出各國特色食物，以達到文化交流之目的。

Another wave of the COVID-19 pandemic has arrived, and international travel is still difficult. That's why we're using a method that's accessible to lots of people these days – cellphone photography – to take photos of characteristic foods from all sorts of countries, and promote cultural exchange.

貳、活動期程：

B. Event schedule:

一、繳件日期：2021 年 2 月 22 日(星期一)9:00 至 2021 年 5 月 31 日(星期一)15:00 前。

1. Submission timeline: February 22nd (Mon), 2021 at 9:00am, to May 31st (Mon), 2021 at 3:00pm.

二、頒獎暨專家指導講評：2021 年 6 月 17 日(星期四) 臺灣時間 17:00-18:30。(海外學生請以直播參加。)

2. Award presentation and expert talk: June 17th, 2021 (Thurs), 5:00-6:30pm Taiwan time. (Students overseas, please participate via livestreaming.)

三、預計於 2021 年 9 月舉辦作品成果展。

3. Exhibition of works expected to be held in September, 2021.

參、參賽資格：不分年齡、不分國家國籍高中職以上學生及教職員

C. Participation requirements: Any age, any national origin; students, senior (vocational) high school level or higher, teachers, and staff all welcome.

肆、比賽辦法

D. Competition rules

一、拍攝主題：各國特色食物或料理

1. Photography theme: Characteristic food and cooking from countries around the world.

二、使用媒材：不限款式手機

2. Tools to use: Any model of phone.

三、作品格式：作品限使用手機拍攝，像素質需達 500 萬以上之原始拍尺寸，交件格式為 JPG 檔，作品除一般亮度、對比色、飽和度、裁切等照片能修改之調整外，以電腦或人工竄改、合成、作假、多次曝光之作品一律不

接受報名，前述情況經查屬實依據取消評選或得獎資格。

3. Format: Photos must be taken with a cellphone. Resolution must be 5 megapixels or more at original resolution, in JPG format. Standard brightness, contrast, saturation, and cropping adjustments can be made, but no other computerized or hand-done alteration, combination, faking, multiple exposures, or other modifications will be accepted for registration; an entry discovered to verifiably belong to one of those prohibited categories will have its selection and award qualifications revoked.

四、每人限投稿 3 張且不得為共同創作，但最終只有一張能夠獲獎。

4. Each person can enter a maximum of 3 photos, and no group entries are allowed; only one photo per person can be awarded.

五、請於報名表中提供拍攝主題料理之簡易食譜(若拍攝主題不只一道料理請任選一道)。

5. In the entry form, provide a brief recipe for the food featured in the photo (if photo features multiple foods, select any one food).

六、將由元培醫事科技大學邀請 2 至 3 名專業人士，針對作品進行評審，並從中選出入圍之得獎作品。

6. Yuanpei University of Medical Technology will invite 2 to 3 experts to judge the entries, and to select the winning photos.

伍、報名及繳件方式：

E. Entry and submission:

一、報名資料：(1)報名表 (2)授權同意書 (3)學生證或教職員證掃描或拍照檔案 (4)作品：請註明 000(參賽者姓名)-學校-作品名稱

1. Entry materials: (i) Entry form; (ii) authorization statement; (iii) scan or photo of student ID or staff/faculty ID; (iv) Photo(s): Please comment XXX (entrant's full name)-School-Name of work

二、將報名資料 EMAIL 至 international.ypu@gm.ypu.edu.tw，來信主旨請註明『000(參賽者姓名)-學校-2021 美好食光手機攝影比賽報名表及作品*(作品件數)件』

2. Email entry materials to international.ypu@gm.ypu.edu.tw, subject "XXX (entrant's full name)-(school)- 2021 Food Photography Contest Entry Form and Work*(number of pieces)".

陸、獎勵

F. Awards

一、凡參賽者，可獲得參加獎狀一只(不論投稿件數，每人僅得一只)。

1. All entries will receive a certificate (one certificate per person, regardless of number of submissions).

二、第一名可獲獎金 NT\$5,000 元；第二名可獲獎金 NT\$3,000 元；第三名可

獲獎金 NT\$2,000 元。(若獲獎同學為非中華民國國籍，獎金將扣除所得稅及手續費後匯出。)

2. First prize receives NT\$5,000; second prize receives NT\$3,000; third prize receives NT\$2,000. (If prize winner is not of ROC nationality, income tax and handling fee will be subtracted before being transferred.)

三、優選 5 名可獲小禮物乙個。

3. Five runners-up will receive a small gift.

四、將從非華語區姊妹校參賽者中選出 3 名特獎，可獲本校華語文中心提供之價值 NT\$1,000 元免費線上課程試聽券。

4. Entrants from sister schools in non-Chinese-speaking regions will receive three special awards for free trial online Chinese Language Learning Center classes worth NT\$1,000.

五、評審可專業決定獎項從缺或不足額錄取。

5. Judges may, in their professional opinion, decide that a prize shall not be given or that there were insufficient qualified entries.

柒、其他相關事項

G. Miscellaneous matters

一、本比賽參賽作品將擇日於本校展出。

1. Contest entries will be displayed at the School on the selected dates.

二、每位參賽者以 3 件作品為限，且不得為共同創作。

2. Maximum 3 entries per person; no group entries allowed.

三、參賽作品以未曾發表之原始創作為限，並嚴禁盜用他人作品參選，且不得違反智慧財產權法相關規定，違者一律取消參賽及得獎資格。違者若被原著作者發覺並提出異議時，除依法追回獎勵外，違反著作權須自行負責相關法律責任，概與主辦單位無關。

3. Entries must be original creations, not published elsewhere; use of other persons' photos is strictly forbidden, and no violation of intellectual property regulations is allowed. Violators will, without exception, lose their qualifications for selection and award. If a violation is discovered by the original creator and a dispute is raised, in addition to needing to return any prizes, the intellectual property violator shall be solely responsible for all legal liabilities; the contest organizer shall not be a party to any such violations.

四、獎狀上方之學校、姓名等資料均採用報名時所填資訊，請仔細填寫，如有誤植，請立即與主辦單位聯繫。

4. The school, full name, and other information listed on certificates will use the information provided in the contest entry. Please write carefully. If there are any errors, please contact the contest organizer right away.

- 五、獎品寄發後會以 E-mail 通知指定收件人，若一個月內未收到獎品，得於 10 天內來電詢問寄發狀況。若經郵政資訊查詢確有寄送疏失，得以申請補發，逾期概不受理。
5. Once the awards are sent, the designated recipient will be notified via email. If you don't receive your award within one month, you can call within 10 days to check on the status. If postal service records show that there was in fact an error in delivery, you can apply for resending; however, once the deadline has passed, no such requests shall be processed.
- 六、參賽作品概不退件，經決賽評選出之得獎作品，主辦單位擁有典藏、展覽、出版等權利，且不另支付酬勞或權利金，不得異議。
6. Contest entries will not be returned. The contest organizer retains storage, display, publication, and other rights to the awarded finalist works, and no additional payment or royalties will be given; this shall not be subject to dispute.
- 七、主辦單位保有最終修改、變更、活動解釋及取消活動之權利。
7. The contest organizer reserves the rights to modify, alter, interpret, and cancel the event.
- 八、報名參賽即表遵守評選規則及主辦單位評選結果，不得異議。
8. Submitting a contest entry shall be deemed to constitute acceptance of the evaluation rules and contest organizer's final evaluations; this shall not be subject to dispute.
- 九、若獲獎同學為中、港、澳或外籍學生，獎金將扣除所得稅及手續費後匯出。
9. If a prize is awarded to a student from the Mainland Area, Hong Kong, Macao, or an international student, income tax and handling fee will be subtracted before being transferred.